
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 174 af 10. januar 2018 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Anders Johansson (KF). 

 

 

Karsten Lauritzen 

/ Jeanette Rose Hansen 
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SAU Alm.del endeligt svar på spørgsmål 174
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Spørgsmål 

Hvor mange lystfartøjer vurderer ministeren, at der bliver sejlet til udlandet for vinterop-

bevaring som følge af den danske forsikringsafgift, og hvilken værdi udgør disse fartøjer i 

kroner og øre? 

 

Svar 

Skatteministeriet har desværre ikke adgang til datagrundlag, som gør det muligt at vurde-

re, hvor mange lystfartøjer der flyttes til udlandet for vinteropbevaring eller værdien af 

disse fartøjer.  

 

Der henvises i øvrigt til svar på SAU alm. del spørgsmål 47 og 48 af 24. oktober 2017 

(2017/18), som blandt andet også adresserer muligheden for at opgøre ”grænsehandel” i 

form af service, vedligehold og opmagasinering af danske lystfartøjer i udlandet.  

 
Som det fremgår af mit svar på spørgsmål 47, vil jeg sammen med de øvrige aftaleparter 

fra aftalen om Erhvervs- og Iværksætterinitiativer drøfte yderligere saneringsforslag, her-

under også muligheden for at afskaffe afgiften. En afskaffelse eller nedsættelse af afgiften 

kræver dog finansiering. 

 


